

Title (en)

Magnetic sealing strip for a door.

Title (de)

Magnetische Türdichtung.

Title (fr)

Joint d'étanchéité d'une porte magnétique.

Publication

EP 0451732 A2 19911016 (DE)

Application

EP 91105448 A 19910405

Priority

DE 4011351 A 19900407

Abstract (en)

The seal contains a flat lower magnetic bar (14) in a threshold (10) and a profiled upper magnetic bar (20) which is received in the manner of a piston vertically movably by a rectangular channel profile (25). The two magnetic bars have one pole on the door-opening side and the other pole on the door-closing side, but in an opposite arrangement, so that, during the closing of the door, the upper magnetic bar is drawn downwards by the attraction and sits down, whereas, during the commencing opening movement, it is repelled upwards. In the upper position, it is held against a sheet-steel strip (28) by means of the rearward magnetic attraction. The forwardly directed magnetic force predominates over that directed rearwards. The seal can be used irrespective of the particular position, that is to say both on the floor and on the side (door frame). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Dichtung enthält einen flachen unteren Magnetstab (14) in einer Schwelle (10) und einen profilierten oberen Magnetstab (20), der nach Art eines Kolbens lotrecht beweglich von einem rechteckigen Rinnenprofil (25) aufgenommen ist. Beide Magnetstäbe haben den einen Pol an der Türöffnungsseite, den anderen Pol an der Türschlußseite, jedoch in umgekehrter Anordnung, so daß beim Schließen der Tür der obere Magnetstab durch die Anziehung heruntergezogen wird und aufsitzt, während er im Zuge der einsetzenden Öffnungsbewegung nach oben abgestoßen wird. In der oberen Stellung wird er durch die rückwärtige magnetische Anziehung an einem Stahlblechstreifen (28) gehalten. Die nach vorne gerichtete Magnetkraft überwiegt die nach hinten gerichtete. Die Dichtung kann unabhängig von der Lage, also sowohl am Fußboden als auch an der Seite (Türzarge) eingesetzt werden. <IMAGE>

IPC 1-7

E06B 7/20; E06B 7/23

IPC 8 full level

E06B 7/20 (2006.01); **E06B 7/23** (2006.01)

CPC (source: EP)

E06B 7/20 (2013.01); **E06B 7/2316** (2013.01)

Cited by

JP2016075067A; IT201900018683A1; US5706607A; US7114293B2; KR20160106299A; EP2366858A3; CN113086026A; GB2568144A; GB2568144B; GB2599038A; GB2599038B; GB2454534B; GB2454534A; US11873677B2; WO9529373A1

Designated contracting state (EPC)

CH FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0451732 A2 19911016; EP 0451732 A3 19930407; EP 0451732 B1 19940629; DE 4011351 A1 19911024

DOCDB simple family (application)

EP 91105448 A 19910405; DE 4011351 A 19900407